

CSTM Standards new draft for comments

The *CSTM Standards for Hospital Transfusion Services*, Version 5 draft is now available for member review in both English and French.

CSTM Standards for Hospital Transfusion Services, Version 4, was recently reviewed and updated by the Standards Committee using membership and stakeholder feedback, CSA Z902 – 2020 Standards for blood and blood components, and the Health Canada Blood Regulations. New guidance statements were also added.

You can find the draft to review in the [member's section of the CSTM website](#). Also posted are a change table and a comment table to help organize your feedback.

Please submit your comments by August 31 to standards@transfusion.ca.

CSTM 2021 Conference

Reminder: CSTM Conference sessions can be viewed by registered delegates until December 31st 2021 through the conference portal, [CSTM 2021 Session Recordings](#) and the 2021 Abstracts can be viewed here: [CSTM 2021 Abstracts](#).

Educational resources

Please check out the [CSL Behring](#) sponsored educational event, moderated by Don Branch, featuring an **Expert Panel Discussion on IVIG-Associated Hemolysis**. Click this link to access the webinar.

<https://www.transfusion.ca/Resources/Shared-Resources/Commercial>

The CSTM is pleased to announce that Eric Ching's blog, "[Tech Tip - HTLA antibodies revisited](#)" is now also available in French. We are prioritizing the most frequently read blogs for translation and Eric's blogs continue to be very popular. Stay tuned for more translations to come.

Educational Events – Upcoming

Canadian Blood Services & the BC Provincial Blood Coordinating Office are pleased to host the 22nd Annual Education Day on Blood Transfusion Issues on Friday, Sept. 24th, 2021. This year's event will be a free, half-day virtual webinar, from 9:00 – 1:30(PT). Topics include the following:

1. *Mild Hemophiliacs & How They Often Present Catastrophically*
2. *Deploying Blood Products for BC Air Ambulance to Other Sites in BC*
3. *Antibody Case Study – A CBS Presentation*
4. *The Impact of the Pandemic on the RBC Redistribution Program – Northern Health Perspective*
5. *Appropriate Investigation for Hemolytic Disease of the Newborn*
6. *Massive Transfusion: 3 Perspectives from Fraser Health*

The Registration form and Education Day Agenda can be found here at :

<https://pbco.ca/index.php/education/conferences/2021-education-session>.

Thank-you for your interest in this event!

CSTM 2022 Toronto – Mark your calendars!



Thank you for our Sponsors:

Thank you to our [Platinum sponsor Pfizer](#) and [Platinum sponsor Ortho](#) for supporting CSTM.

What else? Check out the [CSTM Website!](#)



COMMUNIQUÉ de la SCMT

Nouveau projet de normes de la SCMT pour commentaires

La version 5 des *Normes de la SCMT pour les services transfusionnels hospitaliers* est maintenant disponible pour révision par les membres en français et en anglais.

La version 4 des *Normes de la SCMT pour les services transfusionnels hospitaliers* a récemment été revue et mise à jour par le Comité des normes à partir des commentaires des membres et des intervenants, des normes CSA Z902 – 2020 pour le sang et les composants sanguins et du Règlement sur le sang de Santé Canada. De nouveaux énoncés d'orientation ont également été ajoutés.

Vous trouverez l'ébauche à réviser dans la [section réservée aux membres du site Web de la SCMT](#). Un tableau des changements et un tableau des commentaires sont également affichés pour vous aider à organiser vos commentaires.

Veillez soumettre vos commentaires d'ici le 31 août à l'adresse standards@transfusion.ca

Congrès 2021 de la SCMT

Petit rappel : Les sessions du congrès de la SCMT peuvent être consultées par les délégués inscrits jusqu'au 31 décembre 2021 au moyen du portail du congrès, [CSTM 2021 Session Recordings](#) et des résumés de 2021 peuvent être consultés ici : [Résumés de la SCMT 2021](#).

Ressources éducatives

- ◆ Veuillez consulter l'événement éducatif commandité par [CSL Behring](#), modéré par Don Branch, qui présente **Expert Panel Discussion on IVIG-Associated Hemolysis** (en anglais seulement). Cliquez sur ce lien pour accéder au webinaire : <https://www.transfusion.ca/Ressources/Ressources-a-partager/Commerciales>
- ◆ La SCMT est heureuse d'annoncer que le blogue d'Eric Ching, « [Conseil technique : Les anticorps « HTLA » revisités](#) », est désormais disponible en français. Nous priorisons les blogs les plus lus pour la traduction et les blogs d'Eric continuent d'être très populaires. Restez à l'affût pour d'autres traductions à venir.

Événement éducatif à venir

La Société canadienne du sang et le Bureau provincial de coordination du sang de la Colombie-Britannique sont heureux d'accueillir la 22^{ème} édition annuelle de la journée éducative sur les défis de la médecine transfusionnelle le vendredi 24 septembre 2021. L'événement de cette année sera un webinaire virtuel gratuit d'une demi-journée, de 9 h à 13 h 30 (HP). (Disponible en anglais seulement).

Voici les sujets qui seront présentés :

1. *Mild Hemophiliacs & How They Often Present Catastrophically*
2. *Deploying Blood Products for BC Air Ambulance to Other Sites in BC*
3. *Antibody Case Study – A CBS Presentation*
4. *The Impact of the Pandemic on the RBC Redistribution Program – Northern Health Perspective*
5. *Appropriate Investigation for Hemolytic Disease of the Newborn*
6. *Massive Transfusion: 3 Perspectives from Fraser Health*

Le formulaire d'inscription et l'agenda sont disponible au:

<https://pbco.ca/index.php/education/conferences/2021-education-session>.

SCMT 2022 Toronto – Marquez votre calendrier !

CSTM 2022
ANNUAL CONFERENCE
TORONTO
WESTIN HARBOUR CASTLE MAY 26-29, 2022
ADAPT | TRANSFORM | PERSONALIZE



SCMT 2022
CONGRÈS ANNUEL
TORONTO
WESTIN HARBOUR CASTLE 26-29 MAI, 2022
ADAPTER | TRANSFORMER | PERSONNALISER

Merci à nos commanditaires

Merci à nos [commanditaires platine Pfizer](#) et [Ortho](#) pour leur soutien à la SCMT.

Quoi d'autre ? Consultez le [site Web de la SCMT !](#)